



Xiaonian XU

Professor of Economics and Finance,
China Europe International Business School

许小年

中欧国际工商学院经济学与金融学教授

Dr. Xiaonian Xu is Professor of Economics and Finance at CEIBS. He worked for China International Capital Corporation Limited (CICC) since 1999 as Managing Director and Head of Research. Prior to CICC, Dr. Xu was Senior Economist with Merrill Lynch Asia Pacific based in Hong Kong from 1997 to 1998. He worked as a consultant of the World Bank in Washington DC in 1996. Dr. Xu was appointed Assistant Professor of Amherst College, Massachusetts, from 1991 to 1995, teaching Economics and Financial Markets. He was employed by the State Development Research Center of China as a research fellow from 1981 to 1985.

Dr. Xu obtained Ph.D. in Economics, University of California, Davis, in 1991, and MA in Industrial Economics in 1981 from People's University of China. He received Sun Yefang Economics Prize in 1996, the highest Chinese award in the field, for his research on China's capital markets. His research interests include: Macroeconomics, Finance, Financial Institutions and Financial Markets, Transitional Economies, and China's Economic Reform.

许小年博士是中欧国际工商学院经济学和金融学教授。此前，自 1999 年以来，他一直担任中国国际金融有限公司的董事总经理兼研究部主管。许教授于 1997 年至 1998 年任职美林证券亚太区高级经济学家。1996 年，他在美国华盛顿的世界银行担任咨询师。1991 年至 1995 年，许博士在美国马萨诸塞州 Amherst 学院担任助理教授，讲授经济学和金融市场学。1981 年至 1985 年期间，他在中国国务院发展研究中心任研究员。

许小年博士于 1991 年获得美国加州大学戴维斯分校经济学博士学位，1981 年获得中国人民大学产业经济学硕士学位。1996 年他荣获中国经济学界最高奖“孙冶方奖”，以表彰他对中国资本市场的研究。许博士的研究领域包括：宏观经济学、金融学、金融机构与金融市场，过渡经济以及中国经济改革。